
Generalforsamling i AIF torsdag den 22/3-2024

Formanden bød velkommen. 

1: Valg af dirigent:  
Kim Lund – vedtaget.  
Kim takker for valget og gør opmærksom på, at der er indkaldt til generalforsamling jf. vedtægterne. 

2: Valg af stemmetæller og referent:  
Referent: Jonas Jordalen – vedtaget.   
Stemmetællere: Christian Grøne og Ryan Laier – hvis det bliver nødvendigt. 

3: Formandens beretning og beretning fra udvalgene:  
Klaus beretter, at han synes det er imponerende, hvad foreningen udretter. 
I starten af året blev afholdt en fantastisk indvielse af multibanen med besøg af fodboldspillere og 
gymnastikopvisning. 
Der er succes i AIF med rekruttering af de unge frivillige og for at anerkende deres indsats, har der været 
afholdt en bowlingaften for dem. 
AIF var repræsenteret ved Karup Å-marked – og det skal vi igen – og der er plads til flere frivillige. 
Der var igen i år cykelsponsorløb – og igen i år var det med Tawi som speaker, som vi havde savnet året 
forinden. Cykelsponsorløbet er en fed fest – som er skabt af vores sponsorer i samarbejde med alle vores 
frivillige. 
Sportscamp – vi har tidligere haft Aqua Camp, som var en hård tørn for svømning, da det var en uge 
dedikeret til formålet for det enkelte udvalg. I uge 42 lancerede vi Alhedens Sportscamp hvor der var fuld 
gas på en masse forskellige aktiviteter og på tværs af 3 forskellige foreninger. Sportscampen var en 
succes og bliver gentaget igen i 2024. 
Fyrværkerisalg, pølsefest til Mac-Y og julekalendere – det hele er blevet gennemført i 2023 igen. Alle 
arrangementerne ser udefra nemme ud – men det er altså ikke bare lige. Det er takket være de frivillige. 
Vi laver også andet end idræt. Vi har et stadion, et klubhus, en multibane og snart en padelbane – alle er 
ting, der skal vedligeholdes, driftes og se ordentlige ud. Der er også behov for frivillige. 
Vi driver en forening på lave kontingenter og uden lønninger, men med tilskud fra kommunen – men det 
koster altså alligevel at drive forening og der bliver sat nye krav og der opstår nye omkostninger. Vi har en 
sund økonomi, fordi vi har trofaste sponsorer og en forretningsfører, der har styr på tingene. 
Ifm. motion er kost ofte et emne vi snakker om – og for at blive sund er det ikke nok at dyrke motion; vi 
skal have kosten med. Men der er vi åbenbart ikke endnu – vi elsker at hygge os og vi elsker røde pølser 
(og der skal nok ses billedet, der blev talt ud fra, for at forstå konteksten). Socialt samvær og hygge er 
vigtigt. Fællesskabet vi har her kan ikke findes andre steder. 
Formanden takker for fremmødet, de frivillige og foreningens sponsorer. 

Håndboldudvalget:
- Ingen beretning da udvalget mangler medlemmer og håndbold pt. ikke er udbudt. 
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Gymnastikudvalget:
- Til opvisningen var der over 250 tilskuere.
- Gymnastik deltog også til sportscamp med mange frivillige. 
- Der er en generelt god tilslutning til gymnastikholdene. 
- Der foregår netværksopbygning med andre foreninger vedr. gymnastik i Viborg Kommune. 

Badmintonudvalget:
- Det kører stille og roligt videre. 
- Der er omkring den samme aktivitet som tidligere.
- Der er forsøgt med et nyt forælder-barn hold, hvor forældrene kunne hjælpe børnene og hvor 

man håbede på at et ungdomshold efterfølgende kunne oprettes. 
- Der er masser af plads i udvalget – og vi vil rigtig gerne have ungdomsbadminton op og køre. 

Fodboldudvalget:
- 2023 var året med mange nye medlemmer og op til 318 medlemmer. 
- Anders som formand mindes ikke, at medlemstallet har været så højt tidligere. 
- Der er flere frivillige og trænere der har taget et særligt ansvar for at tingene lykkes.
- Seniorafdelingen har ligeledes oplevet en stor vækst. 
- Fodboldudvalget har indviet deres nye multibane – som er et stort aktiv for både forening og 

lokalmiljøet. 
- Alhedecup var en stor succes med 166 deltagende hold. Der var liv i hallen under gennemførslen.
- Der blev forsøgt med indløb med røg og diskolys og det var børnene vilde med. 
- Ungdomsholdene har afholdt lagkageturnering – til stor glæde for de unge. 
- En stor tak skal lyde fra fodboldudvalget til de frivillige og sponsorerne. 

Motionsudvalget:
- Gå, mountainbike, spinning?? 
- Diverse sociale tiltag og et stort frivilligt engagement ved behov. 
- Andre klubber har et hvilende antal medlemmer – men igennem nye tiltag har motion fasthold 

medlemstal. 
- DGI hærvejsløb, motion, bobler og fyrværkeri,
- En stor tak til både frivillige og deltagere. 

Svømmeudvalget:
- Svømning har afholdt svømmeweekend med disco og leg.
- Voksenholdene har rigtig god succes – både begynderhold og fitnesshold. 
- Der er svømmere, som deltager i stævner og høster medaljer. 
- En masse trænere har været på officialkursus – så vi kan sende vores svømmere ud til stævner. 

60+:
- Kendt for mottoet – bevæg dig for livet. 
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- Der opleves stadig fremgang og målsætningen er at nå 100 medlemmer. 
- Der planlægges fortsat nye arrangementer og der samarbejdes med DGI. 
- Den årlige udflugt var en tur til Mols Bjerge – og derudover var julefrokosten selvfølgelig en stor 

succes. 

Esportsudvalget:
- Vi har fået en ny instruktør på holdet. 
- Vi vil gerne have flere trænere – og det kræver altså ikke en uddannelse i it. 
- Esport derudover udvikler sig og der tilgår nyt udstyr, bl.a. Jabii og VR-briller. 
- Der er afholdt kommuneLAN i samarbejde med andre foreninger i Viborg Kommune og 

selvfølgelig de sædvanlige LAN-parties. 
- Der deltages stadig i turneringer, bl.a. Fortnite og CS. 
- Der har været en masse fondssøgning for at få opgraderet hardware. 

Fremtiden for AIF – 2022 ved formanden:
- Jonas Steiniche fik ordet og talte om bagerens 40-års jubilæum. Lars – bageren – drømmer om at 

holde en fest i anlægget hvor vi bygger en scene af paller og får nogle bands til at spille. Bagerens 
jubilæum har måske et formål – at genoplive byfesten. Lars har sparet op og investeret meget i 
arrangementet og håber på AIFs opbakning. SKF, AIF, Alhedens Kvinder, Havredal, FDF, m.m. 
deltager alle sammen. Festen vil foregå ved Alhedehallerne. Der er booket 3 bands og 
hjælperlisten er lang – bl.a. skal AIF stille med 60 frivillige. Sidder man med et lille 
festudvalgsmedlem i sig, skal man komme ud af busken og kontakte Jonas Steiniche. Er der et 
overskud ifm. festen, vil det blive delt imellem foreningerne. 

- Jonas S. talte derudover lidt om padel. Man blev gjort opmærksom på at KKIK havde takket nej til 
padel-baner, da kommunen ønskede padelbaner i det sydlige viborg kommune. CB og JS samlede 
den op og forsøger nu at samle pengene til en padelbane i AIF. 

- AIF er en idrætsforening der er god til at finde på nye ting og tilpasse sig. Der tilpasses ift. 
medlemmernes ønsker. Sportscamp og samarbejdet imellem foreninger fremhæves. 

- Ikke kun på tværs af foreninger, men også på tværs af generationer, kan vi mødes. F.eks. ved 
kamp mellem oldboys og de unge senior-spillere. 

- Omkring efterskolealderen er det svært at holde på vores medlemmer. Men vi har fundet en 
måde at få de unge ind og gøre dem til hjælpetrænere. Jo flere hænder vi har, jo mere kan vi 
tilbyde. 

4: Regnskab 2023 ved Jette Schmidt: 
Regnskabet i tal og posteringer blev udleveret på generalforsamlingen og kan ved henvendelse udleveres 
af Jette Schmidt. 

Regnskab 2023 - Bemærkninger: 
- 2023 bestod af 1553 medlemmer.
- Medlemstilskud fra kommunen kr. 165.825.
- Børne- og ungdomsfond saldo kr. 14.139. 
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- Sponsorindtægter kr. 221.450.
- Tilskud fra diverse puljer kr. 70.747.
- Jette takker for et godt samarbejde med alle i idrætsforeningen. 

Der blev spurgt til hensætningen af et beløb til kunstgræsbanen og forretningsføreren svarede, at der 
snart skal skiftes granulattype på kunstgræsbanen (pba. lovgivning) og vi derfor er begyndt at hensætte 
til formålet.  

5: Behandling af indkomne forslag: 
Ingen indkomne forslag.

6: Forslag til ændring af vedtægter: 
Forretningsudvalget havde, efter bestyrelsens accept, forslag til at ændre samtlige af foreningens 
vedtægter. Vedtægterne blev gennemgået og der var enkelte spørgsmål til vedtægterne 

1) Hvis man går på flere hold, har man så flere stemmer? 
o Vedtægtsændringen, hvor vi går væk fra én stemme pr. husstand til én stemme pr. 

medlem, har ikke til hensigt at give stemmer pr. hold. Hvis man er medlem, har man én 
stemme. Hvis man har børn, som er medlemmer, har børnene ligeledes én stemme qua 
deres medlemskab – men ikke en stemme pr. hold de er medlem på. Forretningsudvalget 
noterer sig spørgsmålet og vil uddybe forklaringen af stemmeretten i vedtægterne. 

2) Har trænere (og evt. andre frivillige) stemmer eller er det kun kontingentbetalende medlemmer?
o Vedtægtsændringen betyder egentlig, at det kun er medlemmer, som har stemmeret og 

medlemmer er jf. vedtægten for medlemsforhold de, som betaler kontingent og deltager 
på et hold. Forretningsudvalget vil tage bemærkningen med, da forretningsudvalget også 
ønsker, at foreningens trænere og dedikerede frivillige har en stemme ifm. GF. 

3) Skal trænere som deltager på holdene betale kontingent (”spillende trænere”)?
o Forretningsføreren gjorde opmærksom på, at trænere som deltager som udøver eller 

spiller på hold altid betaler kontingent. Forretningsudvalget noterer sig, at eftersom der er 
tvivl, vil det blive beskrevet i forretningsordenen.  

De nye vedtægter blev taget til afstemning og der blev stemt for ændringerne. 

7: Valg af formand, udvalg, revisorer og suppleanter:
- På valg for FU er: 

o Klaus Aakær Olesen – som formand og ønskede ikke genvalg til posten.
o Jonas Jordalen, som allerede var i FU, stillede op til formandsposten og blev vedtaget.
o Mette Jørgensen – ønskede ikke genvalg.

- Opstillede kandidater er (VEDTAGET): 
o Rikke Skov Østergaard
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o Johan Leth Andersen
- Suppleanter til FU (VEDTAGET): 

o Klaus Aakær Olesen 
o Mads Peder Pindstofte

- Revisorer (VEDTAGET):
o Poul Johan Madsen
o Inga Bräuner

- De øvrige udvalgs konstellationer blev vist – værd at bemærke var, at Anders Bertel gik af som 
formand for fodbold og Brian Skov Østergaard overtog. 

8: Eventuelt:
Ingen. 

GF blev afsluttet og der blev uddelt skulderklap samt Årets AIF’er. 
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